
Žolinė – Švč. Mergelės Marijos ėmimo į dangų šventė – ketvirtadienį buvo švenčiama visoje Lietuvoje, nors,
pasak etnologo Liberto Klimkos, išradingiausiai ir nuoširdžiausiai žmonės saugo tradicijas ir švenčia Za-
rasuose bei Punske. Būtent pagal punskiečių tradicijas rugpjūčio 15-ąją Žolinę paminėjo ir ,,Šaknų” eks-
pedicijos dalyviai Pennsylvanijoje.                                                                                                       – 2 psl. 

Lietuvių Fondo istorijoje – neeilinis įvykis. Čikagos apylinkių gyvento-
jai Lilija ir Anta nas Kušeliauskai lietuvybės tikslams paaukojo didelę
– 2 mln. JAV dol. – sumą. Tai pirmas kartas Fondo isto rijoje, kai tokia
didelė suma paskirta ne testamentiniu palikimu, o įteikiama Fondui tie-
siogiai. – 5 psl.
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laikraštis lietuviams
leidžiamas nuo 1909 metų

Paryžiaus olimpiadai pasibaigus, įspūdžių iš didžiausių vasaros
sporto žaidynių liko daugybė. Iš arti Olimpiadą stebėjusi Miami gy-
venanti lietuvė Raminta Remeikaitė „Draugui” papasakojo, kaip nu-
tiko, kad kartu su JAV sportininkais šventė jų pergales, kaip jos ran-
kose atsidūrė aukso medalis ir kas Paryžiuje įsiminė labiausiai.

– 3 psl. 

Lietuvės rankose –
aukso medalis

Ekspedicijos dalyviai šventė Žolinę  

Išskirtinė dovana 
Lietuvių Fondui
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LAIMA APANAVIČIENĖ

Kai�prieš�keletą�savaičių�Lilija�ir�Antanas�Kušeliauskai
apsilankė�Lie�tuvių�Fondo�(LF)�būstinėje�Lemonte�ir�pra-
nešė,�kad�nori�skirti�Fondui�2�mln.�dol.,�pagalvojome,
kad�jie�nori�daugiau�sužinoti�apie�testamentinius�pa-
likimus.�Tačiau�išgirdome,�kad�po�ra�nori�paaukoti�da-
bar.� Pajuokavo:� „Norim� pamatyti,� kol� gyvi� esam,
kaip�Fondas�dirba!”�Tad�teko�nuoširdžiai�padėkoti.

Žinoma, buvo smalsu, kas šie fi lantropai? Tad
rugpjūčio 1 d. Lilija ir Antanas Kušeliauskai
LF būstinėje apsilankė dar kartą ir šį kartą

daugiau juos pakalbinome. 
Lilija ir Antanas LF nariais tapo dar 1969 metais,

kai atminimo įnašu įamžino Lilijos tėvo Balio Jab-
lonskio atminimą. Tad, suprantama, kad pirmas
klausimas jiems buvo: „Kodėl Jūs pasirinkote Lie-
tuvių Fondą?”

Sutuoktiniai sakė, kad jie jau se nokai domisi
Fondo veikla, stebi jo pasiekimus. „Gražiai dirbate.
Jei ne būtumėte gerai dirbę, nebūtume auko ję”, –
trumpai drūtai tarė Anta nas. „Mes visko turime,
mums jau nieko nereikia, tai nutarėme prisi dėti, kad
lietuvybė gyvuotų”, – antrino jam žmona. 

Pora sakė visiškai pasitikinti Lietuvių Fondu ir
savo dosnia auka padidino LF neliečiamą kapitalą,
o iš šio kapitalo investavimo gautos lėšos metai iš
metų užtikrins didesnes galimybes LF vykdyti savo
veiklą. 

Ponia Lilija papasakojo, kad jų na mus kasmet
„aplanko”  LF leidinys „Liepsna”, kuriame patei-
kiama pilna Fondo darbų ataskaita. „Peržiūrime, pa-
sidomime LF naujienomis, mato me, kad atsakingai
elgiatės su aukotojų pinigais”, – sakė ji. 

Paklausus, ar pora naudojasi in ter netu, išgir-
dome neigiamą atsaky mą. Ir toks atsakymas mūsų
nenustebino. Daugelis LF aukotojų yra garbaus
amžiaus ir, net ir vartodami internetą, mieliau
skaito spausdintą žodį.

Nors sakoma, kad apie pinigus neklausiama, ta-
čiau vis tik įdomu, kaip Lilija ir Antanas sukaupė
tokią sumą. 

„Jokios paslapties – per investavimą”, – pasakojo
Antanas. – Nors investavome į įvairių bendrovių ak-
cijas, tačiau didžiausią pelną mums davė investa-
vimas į APPLE akcijas.”

„Reikia atsiminti, kad svarbu ne tik investuoti,
bet ir turėti kantrybės, mokėti išlaukti, neprarasti
pasitikė ji mo kartais keletą metų. Mes investavimu
į akcijas pradėjome domėtis maždaug prieš 55 me-
tus”, – pridūrė Lilija. 

„Svarbu ir gera žmona, kad per daug ‘nesima-
liavotų’, pinigų nemėtytų”, – juokaudamas antrino
jai Antanas. 

Susipažino „Draugo” piknike

Smagu buvo kalbėtis su šiais šviesiais žmonė-
mis. O jų kelias į šiandieną nebuvo rožėmis klotas.

Išskirtinė dovana Lietuvių Fondui

Dar vaikais būdami abu jie sovietmečiu buvo pri-
versti palikti Lietuvą.

Lilijai buvo 8-neri, Antanui – 12-a, kai vėl reikė-
jo keisti gyvenamąją vietą – šįkart ilgas plaukimas
per Atlantą, įsikūrimas nepažįstamoje žemėje. Rei-
kėjo kabintis į gyvenimą. 

Gausi Antano tėvų – Justinos ir Kazimiero – šei-
ma apsigyveno maža me kambarėlyje Detroite. Šei-
moje augo penki vaikai. 12-metis Antanu kas kartu su
tėvu sunkiai dirbo – skynė agurkus, lenkė nugarą pas
ūkininkus. Baigęs vidurinę mokyklą, A. Kušeliaus-
kas įsidarbino gamykloje „General Motors”, kuri pa-
siuntė jaunuolį studijuoti industrinės inži nerijos. Jau-
nuolis dirbo ir mokėsi. Baigęs mokslus Antanas
dvejus me tus tarnavo Amerikos kariuomenėje. „Man
labai pasisekė – nors tarnavau Amerikos kariuo-
menėje, bet tarnystę atlikau Vokietijoje”, – pasako-
jo sve čias. Po kariuomenės grįžęs į Detroi tą ten
tėvų jau neberado – jie buvo išsikėlę gyventi į Čika-
gą. 

Su tėvais atvykusi į Čikagą Lilija čia baigė vi-
durinę mokyklą – Maria High School, ir tęsė moks-
lus Uni versity of  Illinois at Navy Pier, studijavo bio-
logiją. Vėliau kurį laiką dirbo įmonėje „Minnesota
Fabrics”.

„O kaip judu susipažinote?”, – klau siu. „’Drau-
go’ piknike. Atvažia vau iš Detroito, draugas pa-
kvietė kartu nueiti į pikniką, ten ir susipa žinome, –
pasakoja jų meilės istoriją Antanas. – Abu mėgome
šokti, tai eida  vome šokti į ‘Willowbrook’ šokių salę.
Lilė turėjo didelę kantrybę”.

Nukelta į 13 psl.

Lilija�ir�Antanas�Kušeliauskai�Lietuvių�Fondo�būstinėje.�Iš�k.:�LF�vykdomoji�direktorė�Jūratė�Mereckis,�Lilija�Kušeliauskienė,
Antanas�Kušeliauskas�ir�LF�administracijos�darbuotoja�Vida�Bieliauskienė.��������������������������������������� LF�nuotr.

Lilija�ir�Antanas�Kušeliauskai�vestuvių�dieną�1960�m.�liepos
30�d.�

Lilija�ir�Antanas�Kušeliauskai�su�anūkais�(iš�k.):�Tomas�Strikas,�Lilija�Kušeliauskienė,�Rita�Kušeliauskas,�Aleksandras�Stri-
kas,�Antanas�Kušeliauskas,�Alisa�Strikas�ir�Gintas�Kušeliauskas.��������Nuotraukos�iš�L.�ir�A.�Kušeliauskų�šeimyninio�albumo�

Pavykdavo�sužvejoti�ir�tokias�lydekaites.
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Atkelta iš 3 psl.

Galbūt kas nors Paryžiuje arba Olimpiadoje nustebino
iš neigiamos pusės?

Vienareikšmiškai – Olimpinių atidary mo cere-
monija! Sumokėjome 1 000 eurų už žmogų (buvome
keturi), sėdėjome pirmose eilėse prie upės, tačiau jo-
kio šou ar nieko gero neišvydome, nes viskas buvo iš-
 dėstyta ant tiltų per visą miestą. Olimpinio atidary-
mo ceremonijos žiūrovai galėjo matyti tik praplau-
kiančius laivelius, kaip ir eilinę dieną prie upės. Vie-
nintelis skirtumas – iš jų atletai mojavo savo vėlia vo-
mis. Tai tikrai buvo šou televizijai, o ne stebėjimui
gyvai. Mačiau, kad socialiniuose tinkluose dauguma
gyvai stebėjusių pasipiktino. Be to, dar ir stipriai lijo.
Tai buvo tikrai apgailėtina ceremonija.

Kaip nutiko, kad tapote draugai su Ryan?
Aš nesu draugė su Ryan, jis gyvena ki toje vals-

tijoje, todėl neteko susitikti iki šiol. Bet mano suža-
dėtinis jį ir jo visą at letų šeimą pažįsta nuo paaug-
lystės laikų. Kai jis dar buvo sportininkas, jie buvo
kambariokai varžybose ir pan. Na, o aš susipažinau
su jais visais vienu metu – per šias olimpines!

Koks jausmas rankose laikyti Ryan olimpinį aukso me-
dalį?

Buvo labai smagu. Jis yra daug sunkes nis, nei ma-
niau. Buvo labai įdomu apžiūrėti. Labai gražus di-
zainas – atrodė galingai.

Ryan kartu yra ir disko metimo rungties čempiono ja-
maikiečio Roje Stona treneris. Ar buvo tokia akimirka, kad
smagu dėl draugo auklėtinio sėkmės, bet liūdna dėl lietu-
vio Aleknos?

Tikrai tokia akimirka buvo. Mano sužadėtinis ap-
tarinėjo tai su draugais, kalbėdami, kaip šaunu,
kad Ryan auklėtinis laimėjo, o aš visiems juokavau,
kad Mykolas Alekna turėjo laimėti.

Ar pavyko sutikti ar pamatyti Lietuvos sportininkų pa-
sirodymų? Kaip vertini jų rezultatus Olimpiadoje?

Mačiau tik Mykolo Aleknos apdovano jimų cere-
moniją gyvai. Kitų sportininkų nepamačiau. Aš lei-
dau sužadėtiniui ir jo šeimai pasirinkti, į kurias var-
žybas eisime, nes, kaip sakiau, nesu didelė sporto
fanė. O jam tai labai svarbu.

Kiekvienas, net ir mažiausias pasiekimas, yra la-
bai vertingas mūsų šaliai. Visgi sunku varžytis su
daug didesnėmis šalimis. Lietuvą palaikiau iš visos
širdies ir nešiojausi Lietuvos vėliavėlę visur su sa-
vimi! Lietuvos sportininkai tikrai šaunuoliai. Manau,
mes visi jais labai didžiuojamės!

Raminta, papasakok, ką veikti JAV? Kokia tavo istori-
ja?

Į JAV atvykau gyventi 2018 metais. Visų pirma at-
sikrausčiau į Los Angeles. Prieš atsikraustant jau bu-
vau buvusi Amerikoje kelis kartus su mainų prog-
rama – dvi vasaras Havajuose, vieną Los Angeles ir
vieną Ocean City, New Jersey. Pragyvenusi didžiąją
laiko dalį Los Angeles, šiek tiek Houstone – šių
metų pradžioje atsikrausčiau į Miami.

Persikrausčiau į Ameriką, nes man čia visuomet
tiesiog patiko ir sekėsi. Jaučiausi nuo pat pirmo kar-
to atvykusi, kad čia mano vieta. Man patinka jų kul-
tūra, kaip maloniai jie bendrauja – visada pozity vūs,
kur tik nueisi. Aišku, yra visokių Amerikos pusių,
bet Californija ar Miami tikrai turi gerą atmosferą,
kai žinai, kaip pilnai išnaudoti tų miestų galimybes
ir gamtos grožį.

Pradžia buvo labai sunki, nes atvykau 23 metų,
viena, nieko nepažindama ir su labai mažomis san-
taupomis. Reikėjo be proto sunkiai ir daug dirbti, kad
galėčiau susimokėti už nuomą ir kitus dalykus. Vi-
sada bijodavau, kad nepavyks visko susimokėti, nes
kainos ten ką tik atvykusiam jaunam žmogui iš Lie-
tuvos, be jokių pažįstamų ir su labai mažai darbo pa-
tirties, – labai didelės ir tikrai sunku.

Dirbdavau keliuose darbuose vienu metu ir tik-
rai buvo momentų, kai buvo labai sunku, bet visuo-
met jaučiau, kad ten noriu būti ir mačiau dideles ga-
limybes bei kad ten karjera neturi ribų – gali iš tik-
rųjų pasiekti, ką tik nori. Buvo sunku porą metų, bet
aš visuomet buvau versli, todėl 2020 metais pradėjau

Kaip į lietuvės rankas pateko olimpinis aukso medalis?
elektroninį verslą, kuris atnešė puikias pajamas. Tuo-
met išėjau iš darbo, kurį turėjau, nes man ten dirb-
ti jau neapsimokėjo ir tiesiog vysčiau savo verslą.
Nuo tada gyvenimas Amerikoje tapo tikrai labai ge-
ras.

Labai džiaugiausi savo pasiekimais ir gyvenau
sau laimingai, o po kiek laiko su ti kau ir savo suža-
dėtinį. Nuo tada jaučiausi dar laimingesnė, ir vis-
kas tik gerėjo. Dabar sukūriau jau antrą savo vers-
lą – dovanos įmonėms (angl. corporate gifting bu-
siness).

Taip pat visuomet jaučiau, kad noriu padėti žmo-
nėms, nes tik tada gyvenimas yra prasmingas. Todėl
pradėjau studijuoti Amerikoje dvigubo laipsnio te-
rapijos magistrą, po kurio būsiu šeimos, porų ir psi-
chikos sveikatos terapeutė. 

Kokie planai nusimato ateityje – gyventi JAV, o gal Lie-
tuvoje?

Gyventi planuoju JAV, bet Lietuvą labai myliu ir
būtinai dažnai aplankysiu. Pasiilgstu lietuvių. Kaip
sakiau, Amerikoje man patinka žmonių pozityvu-
mas, o Lietuvoje – atvirumas, tiesmukiškumas ir nuo-
širdumas. Lietuviai yra tikrai labai geri ir empatiški
žmonės.

Grįžtu į Lietuvą kas pusmetį savaitei ar dviems.
Taip pat jau daugiau nei 10 me tų daug keliauju po
visą pasaulį. Noriu planuoti darbus taip, kad galėčiau
kiekvieną vasarą visą mėnesį praleisti Europoje, o
taip pat keliauti kuo dažniau visus metus. 

Kadangi ir aš, ir mano sužadėtinis esame už-
kietėję keliautojai, bandome savo darbus kuo daugiau
organizuoti nuotoliniu būdu. Smagu būti namie, bet
kai tik galime kur nors išvažiuoti – visada esame pa-
siruošę naujam nuotykiui. Taip pat galiu mokytis in-
ternetu, nes paskaitos yra fil muo jamos ir galiu

Alytiškė�gyvai�stebėjo�ir�Mykolo�Aleknos�pasirodymą.

rinktis, kada dalyvauti gyvai, o kada stebėti kom-
piuteryje.

Ateityje dar turiu daug planų, judu į priekį tik-
rai labai greitai ir žinau, kad nieko nėra neįmano-
mo tiek man, tiek kiekvienam žmogui šiame pa-
saulyje! Jeigu norite stebėti mano keliones – pase-
kite Instagram: @remygirl_. Ten dalinuosi įdomiais
kelionių nutikimais ir pačiomis įspūdingiausio-
mis vietomis! Galite tikrai atrasti sau naudingų da-
lykų!

Išskirtinė dovana Lietuvių Fondui
Atkelta iš 5 psl.

1960 m. Lilija ir Antanas sukūrė šeimą. Gimė
vaikai Violeta ir Anta nas. Šiems suaugus sulau-
kė anūkų: Tomo, Aleksandro, Alisos, Ritos ir
Ginto. 2012 m. teko išgyventi anūko  Aleksandro
netektį.

Džiaugiasi gyvenimu

„Dabar mūsų laikas. Mėgstame keliauti. Vi-
sada keliaudavome. Tu rim pinigų – keliaujam, ne-
turim – sė dim namie”, – pasakoja Kušeliauskai.
Turi jie ir savų pomėgių. Antanas – mėgėjas žve-
joti. Lilija žvejyboje taip pat neatsilieka. „Tik slie-
ko ant kab liuko negaliu užkabinti, reikia tą An-
 tanui padaryti”, – juokiasi ji. Anta nas taip pat –
aistringas lauko teniso žaidėjas, prieš daugelį
metų kartu su bendraminčiais St. Petersburg, FL,
įkūręs Amerikos lietuvių teniso klu bą, rengęs var-
žybas ir jose dalyvavęs. 1998 m. jis buvo apdova-
notas pirmojo lietuviško teniso turnyro (The
First Lithuanian Florida Tennis Open) medaliu.
„Aš tikriausiai pusę savo gyvenimo atidaviau te-
nisui, – sako Antanas. – Atrodo, kad mūsų įkur-
tas klubas veikia ir šiomis dienomis.”

O koks buvo Lilijos pomėgis? „Labiausiai mėg-
davau siūti. Daug ką siūdavausi pati”, – kukliai pa-
sakojo Lilija. Jai taip pat patinka žemės darbai –
Kušeliauskų namus supa gausybė įvairiaspal-
vių gėlių, akį džiugina pomidorų ir agurkų derlius. 

Lilija ir Antanas sako, kad į lietuvišką veik-
lą per daug nebuvo įsitraukę. Kaip ir visi, augino
vaikus, leido juos į lituanistinę mokyklą. Lietu-
viškas mokyklas lankė ir visi anūkai. Lilija tal-
kino lietuviškoje Montessori mokyklėlėje. Anta-
nas bu vo žinomas žaidimų „Bingo” Pasau lio lie-
tuvių centre rengėjas, kartu su draugais ne kar-
tą padėjęs įvairiuose darbuose. 

Amerikiečių rašytojas Zig Ziglar kartą pa-
sakė: „Didžiausią reikšmę gy venime turi tai, ką

padarote dėl kitų”. Kaip smagu, kad šiomis die-
nomis yra žmonių, suprantančių, kad svarbu ne
tik pačiam turėti, bet ir, esant galimybei, dalintis
su kitais. Šių ir kitų geradarių aukotojų dėka Lie-
tuvių Fon das dar daug daug metų sėkmingai
sieks savo pagrindinių tikslų – išlai kyti ir remti
lietuvišką kultūrą, švie timą, lietuviškos veiklos
centrus Jung tinėse Amerikos Valstijose, Lietuvoje
ir visame pasaulyje. 

Lietuvių Fondas džiaugiasi parodytu pasiti-
kėjimu ir visų narių vardu nuoširdžiai dėkoja Lili-
jai ir Antanui Kušeliauskams už dosnią auką ir lin-
ki jiems sveikatos, stiprybės. 

Teniso�turnyro�Floridoje�medalis.�
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